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Protokół Nr XXIII/22 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 29 marca 2022 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15 radnych, co według Przewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik do protokołu.  

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy Bobrowice 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

4. Marta Głowacka-Piosik – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bobrowicach  

5. Mieszkańcy miejscowości Barłogi 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2021  

z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Bobrowice na lata 

2019-2021. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2021  

z zakresu realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie dla Gminy Bobrowice na lata 2019-2021. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobrowicach za 2021 r. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Programu współpracy Gminy Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2021 r. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022-2025. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Bobrowice do 

realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania petycji organowi właściwemu. 



2 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Województwa Lubuskiego. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu wypłacanego 

członkom ochotniczych straży pożarnych uczestniczącym w działaniu ratowniczym, 

akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

16. Sprawozdania z działalności komisji Rady Gminy Bobrowice za 2021 r. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie obrad XXIII sesji Rady Gminy.  

 

 

Ad 1. 

Otwarcia XXIII sesji o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, 

witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad.  

Przewodniczący zapytał czy są zmiany do  porządku obrad.  

 

Radny Łukasz Dudzic złożył wniosek o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia protestu wobec prowadzenia inwestycji wbrew woli  

i opinii mieszkańców miejscowości Gminy Bobrowice. Wyjaśnił przy tym, że uczestniczył  

w zebraniu w sprawie budowy oświetlenia w Barłogach i żałuje, że tak mało radnych wzięło 

w nim udział. Poinformował, że mieszkańcy nie chcą nowego oświetlenia z takich powodów 

jak estetyka miejscowości, ład przestrzenny czy też ustawienie lamp przy oknach i bramach. 

Podkreślił, że inwestycja w Barłogach nie leży w interesie mieszkańców. 

Następnie rozdał radnym projekt uchwały oraz stanowisko Krajowej Rady Regionalnych Izb 

Obrachunkowych w sprawie możliwości modernizacji oświetlenia na majątku Enea. 

Przedstawił również dwa możliwe rozwiązania problemów z oświetleniem. 

 

Radna Anna Hałupka dodała, że projekt budowy oświetlenia jest niekompletny dla całej 

miejscowości, ponieważ wyłącza dwóch mieszkańców, którzy zostaną bez oświetlenia. 

Oznajmiła, że zabrakło konsultacji i rozmów z mieszkańcami, a radni są dla mieszkańców  

i powinni przychylić się do ich decyzji. 

 

Radny Marcin Jagodziński poinformował, że uczestniczył w zebraniu z mieszkańcami 

Barłogów i oznajmił, że mieszkańcy nie chcą tej inwestycji. Zwrócił się do radnych, żeby 

zagłosowali za wnioskiem. 

 

Wójt odniósł się do braku w projekcie oświetlenia przy dwóch posesjach wyjaśniając, że leżą 

one w zbyt dużej odległości od zabudowy szeregowej, co powoduje duże koszty. 

Poinformował również, że istnieją alternatywne rozwiązania takie jak postawienie lamp 

hybrydowych lub pojedynczych na osobnym przyłączu. Dodał, że ci mieszkańcy nie stracą 

dotychczasowego oświetlenia. 
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Radny Andrzej Grudziński poinformował, że był na pierwszym spotkaniu, jednak żałuje,  

że o kolejnym nie został poinformowany. Zapytał czy zgodnie z wnioskiem mieszkańców 

inwestycja została wstrzymana. 

 

Wójt wyjaśnił, że na pierwszym spotkaniu mieszkańcy wnioskowali o wstrzymanie inwestycji 

i modernizację obecnego oświetlenia na majątku Enea. Wykonawca z racji poniesionych 

nakładów musi wykonać inwestycję, natomiast bez wypowiedzenia umowy i zapłacenia kary 

umownej nie ma możliwości przerwania inwestycji. Odnośnie modernizacji ponownie 

wyjaśnił, że ma wątpliwości co do zgodności z przepisami prawa.  

 

Radny Łukasz Dudzic ponownie przytoczył stanowisko Krajowej Rady Regionalnych Izb 

Obrachunkowych oraz dopuszczalne rozwiązania. 

 

Głos zabrała mieszkanka Barłogów, która oznajmiła, że umowa dotycząca budowy nowego 

oświetlenia omija kilka mieszkańców, którzy nie będą mieli lamp. Poinformowała, że 

mieszkańcy Barłogów nie chcą nowego oświetlenia, ponieważ lampy są usytuowane w takich 

miejscach z którymi mieszkańcy się nie zgadzają i będą świeciły im w okna. Dodała, że Wójt 

obiecał mieszkańcom, że wstrzyma budowę i nie dotrzymał słowa. 

 

Radna Iwona Szajek poinformowała, że również w Chojnowie rozpoczyna się inwestycja  

i poprosiła o spotkanie z projektantem w swojej miejscowości. 

 

Wójt odczytał interpretację Najwyższej Izby Kontroli. 

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że zgadza się z odczytaną opinią i zapytał czy w związku ze 

stanowiskiem zawartym w interpretacji Wójt zgłosił do odpowiednich instytucji wymianę 

lampy przy urzędzie, skoro jest to nielegalna działalność. 

 

Wójt wyjaśnił, że jest różnica między tym co robi Enea z własnym majątkiem, a modernizacją 

oświetlenia Enea ze środków gminnych. W obecnym stanie prawnym na tą chwilę jest to 

jedyne możliwe stanowisko. Następnie zapytał radnych skąd wzięła się taka aktywność 

radnych dopiero teraz skoro o budowie oświetlenia mówi się od początku kadencji, a środki 

na to zostały zaplanowane w uchwale budżetowej. 

 

Radna Anna Hałupka oznajmiła, że 19/22 mieszkańców Barłogów zgłasza sprzeciw budowy 

nowego oświetlenia i zaproponowała przeniesienie inwestycji do innej miejscowości. 

 

Wójt wyjaśnił, że jest to na tą chwilę niemożliwe z powodu zawartych umów z wykonawcą. 

Dodał również, że po zebraniu z mieszkańcami wszystkie wnioski zostały uwzględnione  

w projekcie. 

 

Radna Anna Hałupka uznała, że na etapie projektowania nie było obiecanych przez Wójta 

konsultacji z mieszkańcami. 

 

Mieszkanka Barłogów oznajmiła, że mieszkańcy chcą nowego oświetlenia tylko w inny 

sposób, taki który ma doświetlić całą miejscowość i zwróciła się do radnych o zatrzymanie 

inwestycji w obecnej postaci. Uzasadniła, że połowa mieszkańców nie będzie miała lamp,  

a połowa w takim miejscu na które się nie zgadza. 
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Radny Łukasz Dudzic oświadczył, że dwa lata temu prosił o konsultacje z radnymi i ostrzegał  

przed tą inwestycją. Dodał, że o większości inwestycji radni dowiadują się na siedem dni 

przed sesją. 

 

Radna Iwona Szajek zapytała czy jest możliwe aneksowanie umowy i przeniesienie 

inwestycji np. do Żarkowa. 

Wójt wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości. 

 

Radny Marcin Jagodziński odczytał program wyborczy Wójta, który mówił że Wójt będzie 

bliżej ludzi i uznał, że niczego z radnymi nie konsultuje.  

 

Mieszkanka Barłogów poinformowała, że 19/22 mieszkańców głosowało przeciw budowie 

nowego oświetlenia przedstawiając listę podpisów i zwróciła się do radnych o zatrzymanie 

inwestycji w obecnej formie. 

 

Radny Łukasz Dudzic zwrócił się do radnych o przychylenie się do wniosku dotyczącego 

wprowadzenia projektu uchwały uzasadniając tym, że jest ona zabezpieczeniem przed 

kolejnymi takimi działaniami. 

 

Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie, w wyniku którego 7 głosami „za”,  

7 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” wniosek został odrzucony. 

 

Radny Łukasz Dudzic i radna Anna Hałupka opuścili salę. 

 

Radny Jarosław Miś wyjaśnił, że stanowisko mieszkańców ma istotny wpływ, jednak jest 

demokracja. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że radni odrzucili wniosek wbrew woli mieszkańców. 

 

Radny Jarosław Miś wyjaśnił, że radni głosowali nad projektem uchwały w sprawie protestu 

mieszkańców gminy Bobrowice, a nie samej miejscowości Barłogi i dodał, że trzeba 

uszanować demokrację. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że można było najpierw wprowadzić projekt uchwały do 

porządku, a następnie dyskutować nad jego treścią. 

 

Przewodniczący poddał porządek pod głosowanie, w wyniku którego 11 głosami „za”  

i 2 „wstrzymującymi się” porządek został przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXII/22 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 27 stycznia 2022 r. 

Wyniki głosowania: 12 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 



5 

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 5. 

Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2021  

z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Bobrowice na lata  

2019-2021. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2021  

z zakresu realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie dla Gminy Bobrowice na lata 2019-2021. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobrowicach za 2021 r. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Programu współpracy Gminy Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2021 r. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na lata 2022-2025. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 
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W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Bobrowice do 

realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 12. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania petycji organowi właściwemu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 13. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy zostały przeprowadzone konsultacje i czy radni 

widzieli projekt chodnika. 

Radny Andrzej Grudziński zapytał czy inwestycja jest już zaprojektowana i gotowa do 

wykonania. 

Wójt wyjaśnił, że projekt był konsultowany i jest to kontynuacja inwestycji z zeszłego roku.  

Dodał, że chodnik ma powstać na odcinku od cmentarza do obwodu drogowego. 

Radny Andrzej Grudziński poinformował, że uzgodnienie projektu nie trwa jeden dzień  

i z wiedzy jaką posiada takie konsultacje się odbywają, tylko radni z nich nie korzystają. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że nikt radnych nie informuje o konsultacjach.  

Radny Jarosław Miś zaproponował, żeby konsultacje z radnymi odbywały się na 

posiedzeniach komisji. 

Wójt poinformował, że jest to inwestycja Zarządu Dróg Wojewódzkich, a Gmina ją tylko 

wspiera. Dodał, że był w terenie z dyrektorem ZDW oraz projektantem. 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą o przesłanie radnym projektu do 

zatwierdzenia przed rozpoczęciem inwestycji.  

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 14. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu wypłacanego 

członkom ochotniczych straży pożarnych uczestniczącym w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Andrzej Grudziński oznajmił, że strażacy ochotnicy powinni uzupełniać Państwową 

Straż Pożarną, a często jest tak, że ją zastępują.  
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Radny Jarosław Miś zapytał czy wysokość ekwiwalentu została uzgodniona ze strażakami. 

Wójt potwierdził, że stawki zostały uzgodnione. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 15. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Na prośbę radnego Marcina Jagodzińskiego Skarbnik odczytała uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał czy w związku z pomocą uchodźcom z Ukrainy z budżetu 

państwa zostały już przekazane środki. 

 

Wójt poinformował, że na tą chwilę nie ma jeszcze konkretnych informacji kiedy środki 

zostaną przekazane. Samorządy mają pokrywać wydatki z rezerwy celowej, a następnie starać 

się o ich zwrot.  Wyjaśnił, że sprawami związanymi z uchodźcami zajmuje się Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobrowicach i poinformował również, że dzieci z Ukrainy 

zostały wdrożone do klas i w szkołach nie utworzono osobnych oddziałów. 

 

Radny Jarosław Miś poruszył temat bariery językowej wśród uczniów oraz zapytał  

o możliwość utworzenia oddziałów przygotowawczych w przypadku większej ilości uczniów 

z Ukrainy. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że ta kwestia była analizowana od samego początku z uwagi na nacisk ze 

strony rządu, jednak najkorzystniejszym rozwiązaniem finansowym było wdrożenie uczniów 

z Ukrainy do poszczególnych klas. Dodała, że są również dzieci, które kontynuują naukę 

zdalnie na Ukrainie. W pierwszej kolejności zadaniem wójta jest zabezpieczenie naszych 

mieszkańców, jednak sytuacja jest zmienna i działania podejmowane są na bieżąco. 

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał o akcję robienia zdjęć do dokumentów dla obywateli  

z Ukrainy. 

Wójt wyjaśnił, że środki poniesione na ten cel będą zwracane przez wojewodę.  

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 16. 

Sprawozdania z działalności komisji Rady Gminy Bobrowice za 2021 r. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i spraw społecznych, Komisji Budżetu i gospodarki 

komunalnej, Komisji Skarg, wniosków i petycji oraz Komisji Turystyki, kultury i ochrony 

środowiska odczytali sprawozdania z działalności w 2021 r. 

 

Ad 17. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła jedna interpelacja. 
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Ad 18. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Nie zgłoszono uwag. 

 

Ad 19. 

Wolne wnioski i informacje. 

 

Radna Iwona Szajek odnosząc się do konsultacji w sprawie zagospodarowania szkoły, uznała, 

że nie ma sensu przeprowadzać konsultacji skoro mieszkańcy przyszli na sesję i nic z tego nie 

wyszło. 

 

Wójt dodał, że warto się spotkać i zgłosić swoje uwagi, w przypadku Barłogów uwagi zostały 

uwzględnione. 

 

Radny Andrzej Grudziński poruszył tematy: 

 przedstawienie informacji na temat uchodźców, 

 wniosek o zainstalowanie agregatu prądotwórczego na hydroforni w Dychowie,  

 powiadamianie radnych i mieszkańców o spotkaniach, nie tylko na portalu 

społecznościowym Facebook, 

 na jakim etapie jest skanalizowanie dolnej części Dychowa. 

 

Radny Jarosław Miś oznajmił, że konsultacje są potrzebne, a ich efekt musi mieć 

odzwierciedlenie formalno-prawne. 

 

Wójt zadeklarował, że zaplanuje środki na zakup agregatu oraz wyjaśnił, że informowanie  

o zebraniach jest również rolą sołtysa. Skanalizowanie dolnej części Dychowa jest na etapie 

projektowania i został złożony wniosek o dofinansowanie z Polskiego Ładu. 

 

Następnie Pani Marta Głowacka-Piosik przedstawiła informacje dotyczące uchodźców: 

 na terenie gminy obecnie jest ok. 100 uchodźców z Ukrainy, których znaczna część 

przebywa w miejscowości Kołatka, te osoby jednak stale się przemieszczają, 

 do szkół w Bobrowicach i Dychowie uczęszcza po 8 dzieci z Ukrainy, 

 w urzędzie gminy trwa nadawanie uchodźcom nr pesel, 

 wpłynęło 70 wniosków o jednorazową pomoc 300 zł/osobę,  

 uchodźcy otrzymują pomoc w przygotowaniu wniosków o zasiłki rodzinne, 500+, 

ZUS i inne, a dzieci w szkole bezpłatne posiłki. 

 

Radny Jarosław Miś uznał, że dzieci zaburzają system edukacji, ponieważ przychodzą  

i odchodzą. 

Wójt wyjaśnił, że pozostawił te decyzje dyrektorom szkoły. 

 

Radny Andrzej Grudziński poruszył tematy: 

 studnia przy hydroforni w Dychowie, co się z tym dzieje, 

 stan budynku po byłej stacji kolejowej w Dychowie po pożarze. 

 

Radny Łukasz Kowalewski zaproponował wyposażenie jednostek OSP w mobilny agregat  

i zainwestowanie w przyłącza. 

Wójt zaproponował podjęcie tematu zakupu agregatu na posiedzeniach komisji. 

Poinformował również, że dokumentacja dotycząca wykonania odwiertu studni jest już na 

ukończeniu, a realizacja potrwa ok. miesiąca. 
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Sekretarz wyjaśniła, że mieszkanie na byłej stacji kolejowej w Dychowie zostało 

wyremontowane i doposażone w meble. 

 

Radny Lucjan Tracz poruszył tematy: 

 odnośnie tematu budowy oświetlenia oznajmił, że mieszkańcy nie są od tego, żeby 

ustawiać lampy, tylko specjaliści, 

 jaki jest planowany termin budowy oświetlenia w Bronkowie, ponieważ wszystkie 

lampy nie świecą, 

 czy gmina ma stosowne dokumenty dotyczące Ośrodka Zdrowia w Bobrowicach, 

 czy gmina płaci za nieczystości w jeziorze w Bronkowie. 

 

Wójt  wyjaśnił, że na oświetlenie w Bronkowie nie ma jeszcze projektu, zostały złożone 

wnioski o dofinansowanie inwestycji.  Poinformował również, że Ośrodek Zdrowia podpisał 

aneks do umowy i cofnął wypowiedzenie oraz że gmina nie płaci żadnych kar za nieczystości 

w jeziorze. 

 

Radny Marcin Jagodziński poruszył m. in. tematy: 

 wyjaśnienie, że głosowanie w sprawie protestu mieszkańców było nad wnioskiem,  

a nie uchwałą, 

 problem z dojazdem na działkę nr 707 właściciele mają grunty i nie mogą ich 

uprawiać, czy jest planowana naprawa drogi, 

 w Bobrowicach nie świeci połowa lamp, wniosek o modernizację oświetlenia 

wspólnie z Enea, 

 przedłożenie radnym, sołtysowi i mieszkańcom koncepcji budowy oświetlenia  

w Bobrowicach, 

 wzmożenie patroli policji z powodu zbyt szybkiej jazdy kierowców przez Bobrowice, 

 pytanie do radnego Kamila Koronki, gdzie garażowany jest samochód OSP Strużka, 

 problem z rowami za szkołą i p. Gumiennym, 

 kiedy zostanie ogłoszony przetarg na budowę żłobka  - co się z tym dzieje,  

 na jakim etapie jest zagospodarowanie działek przy stadionie, 

 jaki jest przybliżony koszt oświetlenia,  

 mieszkańcy Barłogów chcieli chodnika, kanalizacji i drogi, a nie nowego oświetlenia, 

 czy jest plan na remontów dróg gminnych i powiatowych, 

 dlaczego GOKiS nie wspiera branży restauracyjnej na terenie naszej gminy, 

 brak oferty dla młodzieży w GOKiS, 

 niezadowolenie wśród mieszkańców, że są tylko plany i obietnice, a nic nie zostało 

zrobione. 

 

Kamil Koronka wyjaśnił, że samochód strażacki jest garażowany w garażu prywatnej osoby. 

 

Radna Iwona Szajek opuściła salę o godz. 11:35. 

 

Wójt wyjaśnił: 

 wniosek o wzmożone patrole zostanie przekazany do policji, 

 w sprawie oferty GOKiS dla młodzieży - odbyły się dwa spotkania, jednak dalej są 

nieznane ich oczekiwania, deklaracja realizacji pomysłów młodzieży, 

 termin wykonania projektu  żłobka 15.06.2022 r., złożono wniosek do Polskiego Ładu 

o dofinansowanie na kwotę 8 mln zł oraz inne  wnioski na łączną kwotę ok. 20 mln zł, 

 szacunkowy koszt budowy oświetlenia w całej gminie to ok. 8-10 mln zł, 
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 oświetlenie głównej ulicy w Bobrowicach  i Dychowie jest priorytetem, na tą chwilę 

zabezpieczono 932.000 zł, 

 w sprawie drogi i przepustu jest przygotowane zapytanie ofertowe, 

 to był trudny czas ze względu na epidemię i sytuację na Ukrainie. 

 

Radny Lucjan Tracz o godz. 11:52 opuścił salę. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał dlaczego jednej osobie można naprawić drogę, a innym 

nie. 

Wójt wyjaśnił, że droga się zarwała i został złożony wniosek o naprawę.  

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał czy w związku z sytuacją na Ukrainie gmina posiada 

zasób mieszkaniowy dla uchodźców oraz dlaczego wojewoda złożył skargę na uchwałę radę 

w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy.  

 

Sekretarz wyjaśniła, że nie przewiduje takich sytuacji, ponieważ pierwszeństwo mają 

mieszkańcy gminy, a sprawy zakwaterowania uchodźców są koordynowane z wojewodą.  

Odnośnie skargi wyjaśniła, że wojewoda ma 30 dni na wydanie rozstrzygnięcia nadzorczego 

do uchwały. Po tym czasie może tylko złożyć skargę do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego stwierdzając uchybienia. 

 

Radny Jakub Leśko o godz. 12:00 opuścił salę. 

 

Radna Janina Łukaszewicz odnośnie przepustu i drogi poinformowała, że Agencja Rynku 

Rolnego ma już wytyczoną drogę, tylko trzeba ją odświeżyć. 

 

Radny Marcin Jagodziński złożył wniosek o przesłanie radnym projektu budowy chodnika  

w Bobrowicach oraz zorganizowanie spotkania w tej sprawie. 

 

Wójt podziękował Sekretarz, pracownikom urzędu, pracownikom Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej za zaangażowanie w sprawy związane z uchodźcami. 

 

Ad 20. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 12:10.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                         Łukasz Kamerduła 

 2022-03-29 


